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شایعه روزنگاه

علت تساوی های متوالی در لیگ برتر

دو هفته از شروع لیگ می گذرد اما تساوی های 
زیادی را به زعم بســیاری از کارشناسان مشاهده 
کرده ایم. البته من با این موضوع که شرایط تیم ها 
و وضع لیگ بحرانی اســت، موافق نیستم. عقیده 
دارم که کیفیت لیگ ما افول نکرده اســت بلکه 
اکنون هفته های آغازین اســت و تیم ها هنوز به 
شــرایط خوبی دســت پیدا نکرده  و نتوانسته اند 
بازی ای که مد نظرشان است را به نمایش بگذارند. 
در این شرایط موضوعی که باید به آن توجه داشته 
باشیم، این است که همواره آموزش سیستم های 
دفاعی توسط مربیان آســان تر و قابل پذیرش تر 
برای بازیکنان بوده اســت. مخصوصا در ایران که 
مربیان ما به آن انــدازه ای که باید به تاکتیک های 
هجومی دقت نمی کنند و برایشان اهمیتی ندارد. 
البته همواره اجرای تاکتیک های هجومی سخت تر 
از اجرای سیستم های دفاعی است و اکثر تیم ها در 
ابتدا ترجیح می دهند که دفاع کنند تا این که به فکر 
هجوم باشند. زیرا حاشیه امنیت خوبی را برای تیم 
خود به وجود می آورند. اگر به سبک ژوزه مورینیو 
دقت کنیم می بینیم که او تیم هایش را اکثرا بر پایه 
مبانی دفاعی می چیند و به جای این که بیشتر به 
فکر حمله باشد، دفاع می کند. البته مورینیو همواره 
در اجرای این ســبک موفق بوده است. بحث دوم 
ما درباره این اســت که آیا لیگ ما بــا وجود این 
تساوی های پشت سر هم از کیفیت لازم برخوردار 
است یا خیر. به شــخصه اعتقاد دارم که لیگ ما از 
کیفیت خوبی برخوردار است؛ زیرا تیم ها به یکدیگر 
نزدیک هستند و توانســته اند که دوش به دوش 
یکدیگر رقابت کنند. اگر به لیگ های اروپایی دقت 
کنیم، می بینیم که در هفته های اول حتی تیم های 
بزرگ نیز آن نتیجه ای که مد نظرشــان است را 
کسب نمی کنند و عموما در ابتدای راه همه تیم ها 
دســت به عصا حرکت می کنند و بی محابا حمله 
نمی کنند. اکنون ما 15 لیگ حرفه ای را پشت سر 
گذاشته ایم و مربیان ما نسبت به گذشته هم پخته تر 
شــده اند و هم با تاکتیک های روز دنیا در ارتباط 
هستند؛ پس لیگ ما وضع بدی ندارد، بلکه شرایطی 
طبیعی را می گذراند و این موضوع نیز خارج از ذهن 
نیست. به این لیگ امیدوار هستم و فکر می کنم 
تا چند هفته آینده بازی های زیبایی را مشــاهده 
خواهیم کرد که این امــر به تیم ملی ما نیز کمک 
زیادی می کند. شــک نکنید که این لیگ یکی از 

بهترین ادوار لیگ خواهد بود.

کیوسک

هرکس به فکر تیم خود

روزنامه ایتالیایی گاتزتا در نســخه چاپی دیروز از 
تیتر »هرکس به فکر تیم خودش« اســتفاده کرده 
اســت. این روزنامه نوشــته: ناپولی، سری میلیک 
را دارد اما باز هم برای ایکاردی فشــار می آورد. رم، 
اولویت اســپالتی حل کردن مشکلات خط دفاعی 
است، رویای این تیم دارمیان است. اینتر مانچینی، 
کاندروا را دارد اما در انتظار گابیول است. میلان هم 

یک مدافع میانی خیلی سریع نیاز دارد.

زیدان متقاعد شد

روزنامه اســپانیایی آس، دیروز تیتر »آسنسیو، 
زیدان را متقاعد کرد« را روی جلد برده اســت. این 
روزنامه در توضیح تیتــر در کنار عکس این بازیکن 
نوشته: »او در تمرینات پیش فصل 109 دقیقه بازی 
کرده و 86 درصد پاس سالم داده است.« خبر بعدی 
نقل قول گامیرو بعد از پیوســتن به اتلتیکومادرید 
است که گفته می خواهد در کنار گریزمان گل های 

زیادی بزند.

رونی و مهم نبودن کاپیتانی

روزنامه انگلیسی دیلی میل در نسخه چاپی دیروز 
مصاحبه ای اختصاصی با وین رونی داشت. دیلی میل 
این نقل قــول  مهم را از رونی روی جلد برده اســت: 
»حتی اگرکاپیتان نباشــم هم برای آلاردایس در 
تیم ملی بازی می کنم.« این روزنامه خبری از فرمول 

یک و قهرمانی همیلتون هم روی جلد برده است.

ورزش جهان

وساطت کریمی برای بازگشت رضائیان
شــهروند| بعد از 
بازگشت مهدی طارمی 
از ترکیه، این بار نوبت 
رامین رضائیان است تا 
بعد از فسخ با ریزه اسپور 
پرسپولیس  به  دوباره 
درحالی که  برگــردد. 

رضائیان قراردادش را با تیم ترکیه ای فســخ کرده 
بود اما پرسپولیسی ها می گویند جایی برای رضائیان 
ندارند. حتی برانکو برای رضائیان آرزوی موفقیت 
و اعلام کرد دیگر روی او حســاب نمی کند. البته 
برانکو این حرف ها را دربــاره طارمی هم می زد اما 
وقتی بازگشت او جدی شــد برای این مهاجم در 
تمرین پرسپولیس تونل باز کردند. حالا هم که بحث 
بازگشت رضائیان جدی شده، باز هم پرسپولیسی ها 
برای او طاقچه بالا می گذارند. به همین دلیل علی 
کریمی روز قبل از بازی با فولاد به اردوی پرسپولیس 
رفت تا درباره رضائیان با وی گفت وگو کند. کریمی 
که قبل از رفتن رضائیان به ترکیه رابطه نزدیک و 
دوستانه ای با او داشــت، بعد از جدایی این بازیکن 
از پرســپولیس، او را در اینســتاگرام آنفالو کرد و 
ناگهان موجی به راه افتاد و تعداد زیادی از هواداران 
پرســپولیس هم او را آنفالو کردند. رضائیان که تا 
آن زمان بــالای 700 هزار فالوور داشــت، ناگهان 
تبدیل به چهره منفوری شد و نزدیک به 400 هزار 
نفر او را آنفالو کردند اما از روز گذشته و همزمان با 
رسانه ای شــدن خبر بازگشت این بازیکن شرایط 
دوباره برای این بازیکن در اینستا عادی شده است. 
شنیده می شود خود کریمی هم از حامیان بازگشت 
رضائیان به پرسپولیس است و او به همین منظور 
به اردوی پرســپولیس رفت تا نظر مثبت برانکو را 
برای بازگشــت این مدافع جلب کند. رضائیان هم 
بعد از دیدار کریمی و برانکو از اسطوره پرسپولیس 
تشکر و او را بهترین خطاب کرد. با شرایط کنونی 
بعید است که برانکو هم بخواهد با بازگشت رضائیان 
مشکل داشته باشد چون او از حضور دوباره طارمی 
هم در پرسپولیس استقبال کرد و حالا می تواند با 
خالی کردن یک ســهمیه در لیســت، جا را برای 

رضائیان باز کند.

جزیره ویژه بیل برای خواســتگاری از 
همسرش|  گرت بیل، بازیکن ولزی رئال مادرید 
پــس از اتمام یــورو بــا تدارکی ویژه مراســم 
خواستگاری از همســر آینده اش را برگزار کرد. 
گرت بیل با پرداخت 450 هزار یــورو برای یک 
هفته، جزیره تاگوماگو در نزدیکی منطقه ایبیزا در 
اسپانیا را اجاره کرد تا همزمان با جشن تولد ۲7 
سالگی خود، از همسر آینده اش »اماریس جونز« 
خواستگاری کند. این مراســم در روز 16 ژولای 
یعنی دو هفته پیش برگزار شد. دو خواهر  گرت 
بیل و اقوام نزدیک وی هم راهی جزیره گرانقیمت 

اسپانیا شده بودند.
سرقت از ورزشکاران المپیکی استرالیا| 
آتش سوزی روز جمعه گذشته در آپارتمان محل 
اســکان کاروان المپیک اســترالیا در شهر ریو، 
ابعاد دیگری هم داشته که تازه فاش شده است. 
براساس اعلام مسئولان کمیته المپیک این کشور، 
در حاشــیه آتش ســوزی آپارتمان محل اقامت 
ورزشکاران استرالیا، برخی اموال این کاروان مورد 
دستبرد قرار گرفته است. مایک تانکرد، سخنگوی 
کمیته المپیک استرالیا با ابراز نگرانی دراین باره 
گفت:  »چندین لپ تاپ و تعدادی از تیشرت های 
ورزشکاران ما در جریان آتش سوزی محل اقامت 
کاروان استرالیا در دهکده بازی ها از طبقه پنجم 
جایی که تیم دوچرخه ســواری مستقر است و از 

دفتر اداری پایین پله ها به سرقت رفته است.«
اعــام حمایت پــاپ از مســی| پاپ 
فرانســیس که یک آرژانتینی اســت و طرفدار 
باشگاه سن لورنزوی کشــورش، معتقد است که 
هموطنش لیونل مسی بهترین فوتبالیست تاریخ 
است. پاپ که در مراسمی برای گرامیداشت روز 
جهانی جوانان شــرکت کرده بود، خطاب به یک 
زوج جوان گفت: »به نظر من مســی از مارادونا و 
پله بهتر اســت.« بهترین شناخته شدن مسی از 
سوی هموطنش در شرایطی است که او امسال 
هم مانند ســال گذشته از کســب جام قهرمانی 
رقابت های کوپا آمه ریکا به همراه تیم ملی آرژانتین 

باز ماند.
افشــای درگیری رونالدو و گیگز| جان 
فورتنت، فوروارد نروژی و ســابق شفلید از قول 
اوله گونار سولسشائر)ستاره نروژی سابق یونایتد( 
از یک درگیری فیزیکی قدیمی بین کریستیانو 
رونالــدو و رایان گیگــز پرده برداشــت. او گفته 
اســت: »در پایان یک تمرین، رونالدو درحالی که 
مشغول نوشیدن کوکا کولا بود به گیگز رسیده 
و اســطوره ولزی که از دیدن این صحنه عصبانی 
شده، با رونالدو دست به یقه شــده و او را به دیوار 
می چسباند. گیگز فریاد می زند:   دیگر هرگز این 
کار را تکرار نکن.« سولسشائر گفته است که چیز 
دیگــری از علت آن درگیری نمی دانــد. رونالدو 
خودش در در مصاحبه ای گفته بود با فردیناند و 

گیگز رابطه خوبی نداشتم.

مرتضی محصص
کارشناس فوتبال

شهروند| مجله معتبر »فورفورتو« انگلیس هر ساله نام مربیان برتر دنیای 
فوتبال را براساس عملکرد چند سال اخیر آنها اعلام می کند و این بار نیز پیش 
از شروع فصل ۲017-۲016 این رده بندی اعلام شده و سرمربی آرژانتینی 

اتلتیکومادرید در صدر آن قرار گرفته است.
سیمئونه در صدر 

دیه گو سیمئونه از سال ۲011 هدایت اتلتیکومادرید را برعهده گرفت و 
توانست هویت از دســت رفته راه راه پوشان مادریدی که آن موقع با فاصله 
به عنوان تیم دوم شهر مادرید شناخته می شدند، به آنها بازگرداند. این مرد 
خشــن آرژانتینی که روحیات دوران بازیگری خود را حفظ کرده، حالا بعد 

از 5 سال مربیگری در شــهر مادرید به بهترین مربی جهان تبدیل 
شده است. ســال گذشــته ژوزه مورینیو در صدر قرار داشت و 

دیه گو سیمئونه رتبه چهارم را در اختیار گرفته بود اما نتایج 
یک سال اخیر باعث شد تا جای این ۲ مربی در این رده بندی 
تغییر کند. سرمربی آرژانتینی اتلتیکومادرید که ۲ بار با 
بهره بردن از کمترین ستاره ها تیمش را به فینال لیگ 
قهرمانان رســانده و یک بار هم قهرمان لالیگا شــده،  
سبک جدیدی را در فوتبال دنیا ابداع کرده که راهی 
برای مقابله با تیم هایی است که مالکیت توپ را بیش 
از تصور در اختیار دارند. شــاید ثبات سیمئونه روی 
نیمکت اتلتیکو اصلی ترین دلیل حضورش در صدر 

جدول رده بندی مربیان باشد. 

20 مربی برتر را بشناسید
مجله انگلیســی درحالی دیه گــو ســیمئونه را در صدر قــرار داده که 
مربیان مطرحی بعــد از او و حداقل تا رده بیســتم این جدول 
دیــده می شــوند. ۲-پــپ گواردیولا)ســیتی(، 3-لوئیس 
انریکه)بارســلونا(، 4-ژوزه مورینــو )یونایتــد(، 5-اونــای 
امری)پاری سن ژرمن(، 6-ماسیمیلیانو آلگری)یوونتوس(، 
7-یورگــن کلوپ)لیورپــول(، 8-کلودیــو رانیــری 
)لسترســیتی(، 9-رونالــد کومان)ســاوتهمپتون(، 
10-خورخــه خسوس)اســپورتیگ لیســبون(، 
11-یواخیــم لو)تیم ملی آلمــان(، 1۲- فیلیپ 
کوکو)آیندهوون(، 13-کارلو آنچلوتی )بایرن(، 
14-مارسلینو گارسیا تورال)ویارئال(، 15- ادگار 
بائوزا )سائوپائولو(، 16-توماس توخل )دورتموند(، 
17- آنتونیو کونته )چلسی(، 18- لارس لاگربک )تیم 
ملی ایسلند(، 19- مائوریســیو پوچتینو )تاتنهام( و 
۲0-مارسلو گایاردو )ریورپلاته( مربیانی هستند که 

رتبه های دوم تا بیستم را در اختیار گرفته اند.

غیبت سرمربی قهرمان اروپا
با نگاهی به لیســت 50 مربی برتر از نگاه مجله معتبر انگلیســی نامی از 
زین الدین زیدان، سرمربی رئال مادرید نمی بینیم. زیزو که توانست در اولین 
حضورش روی نیمکت یک تیم بزرگ کهکشــانی ها را برای یازدهمین بار به 
قهرمانی در اروپا برساند، به دلیل این که سابقه اش در جمع مادریدی ها حتی به 
یک سال هم نمی رسد، در این لیست جایی ندارد. رده بندی مربیان برتر براساس 
عملکرد چندین ســاله آنها انجام شــده و فقط برای مربیانی است که شاغل 
هستند. از سوی دیگر فرناندو سانتوس، سرمربی پرتغال که جام قهرمانی یورو 
۲016 را بالای ســر برد، در رده 33 جای دارد. همچنین حضور قربان بردیف 
سرمربی روستوف که دارای ۲ بازیکن ایرانی یعنی آزمون و عزت اللهی است، در 

رده 46 لیست برتر مربیان جهان از نکات جالب محسوب می شود.
جدال داغ مربیان جوان

با نگاهی به لیست برترین مربیان جهان به این نکته پی می بریم که نسل 
مربیان در فوتبال دنیا به ویژه اروپا جوان شــده و مربیان مسن تر به تدریج از 
لیســت برترین ها کنار می روند. حضور مربیانی مثل سیمئونه، گواردیولا، 
انریکه و... که کمتر از 50 سال سن دارند، این نوید را به فوتبال دوستان می دهد 
که شاهد رقابت داغی بین این مربیان در فصل جدید لالیگای اسپانیا، لیگ 
برتر انگلیس و همچنین لیگ قهرمانان اروپا باشیم. البته همان طور که از قبل 
مشخص شده بود، بیشتر از همه نگاه ها در فصل جدید به لیگ جزیره خواهد 
بود؛ جایی که مربیانی مثل کونته، کلوپ، مورینیو، گواردیولا، رانیری و ونگر 

باید برای کسب یک جام با یکدیگر نبرد سنگینی را داشته باشند. 

گفت وگوی »شهروند« با امیر سرخوش و سهیل واحدی، دو بیلیارد بازی که قهرمان جهان شدند

یک تشکر خشک و خالی هم نکردند!
علی پاکزاد- شهروند| تیم ملی اسنوکر ایران با ترکیب امیر سرخوش 
و سهیل واحدی در مسابقات جهانی دست به کار بزرگی زد و موفق شد 
عنوان قهرمانــی را ازآن خود کند. این موفقیت در شــرایطی رخ داد که 
کمتر کسی انتظار داشت بیلیارد ایران بتواند روزی بر بام دنیا بایستد اما 

دو اسنوکرباز کشورمان این افتخار را به دست آوردند. سرخوش و واحدی 
حالا در دنیا نام شان بیشتر از همیشه سر زبان ها افتاده است. این دو بیلیارد 
باز کشورمان اعتقاد دارند اگر به اسنوکر ایران بیشتر توجه شود، در آینده 
نیز موفقیت های چشمگیری به دست می آید. آنها نسبت به غیبت رشته 

بیلیارد در المپیک ناراحت هســتند و امیدوارنــد روزی بتوانند در این 
رقابت های مهم به میدان بروند. گفت وگوی »شهروند« با امیرسرخوش 
و ســهیل واحدی، دو بیلیاردبازی که اســنوکر ایران را به مقام قهرمانی 

رساندند، در ادامه از نظرتان می گذرد:  

سهیل واحدی معتقد است تیم ایران در مسابقات 
جهانی بهتریــن تیم های دنیا را شکســت داده و 
قدرتش را به جهانیان ثابت کرده است. او انتظار دارد 
مسئولان ورزش کشور توجه بیشتری به قهرمانان 

جهان کنند و آنها را مورد تجلیل قرار دهند.
  مسابقات اخیر حاوی موفقیت های خوبی 
برای تیم ملی اســنوکر ایران بود؛ به عنوان 
کســی که در این قهرمانی نقش داشتی، از 
شانس خوب ایران برای قهرمانی صحبت کن.

مسابقات اخیر در مصر برگزار شد و 60 تیم در این 
مسابقات حاضر بودند. همه تیم ها از آمادگی زیادی 
برخوردار بودند، هر گروه شــامل 5 تیم بود که ما از 
گروه خود به مرحله بعدی صعود کردیم. سپس به 
3۲ تیم برتر ملحق شدیم. به روند پیروزی هایمان 
ادامه دادیم و مسیر خوبی را طی کردیم. بازی ها را 
یکی بعد از دیگری با پیروزی پشت سر گذاشتیم و 
به نیمه نهایی رسیدیم. در بازی نیمه نهایی به تیم 
قدرتمند ولز برخورد کردیم و این تیم را شکســت 
دادیم. در فینال با تیم ملی چیــن بازی کردیم که 
یکی از بهترین های دنیا است و توانستیم آنها را نیز 

شکست دهیم و قهرمان جهان شویم. 
  ظاهرا مسابقات در دو شکل برگزار شد؛ 

درست است؟
بله، ما در اسنوکر شــش توپ موفق نبودیم اما از 
بخش دیگری که بازی های تیمی نام دارد، توانستیم 

قهرمان شویم و بهترین عملکرد را داشته باشیم.
  اســنوکر ایران تابه حال در دنیا عنوان 
قهرمانی نداشــت؛ فکر می کنی دلیل این 

موفقیت چیست؟
این قهرمانی نتیجه امروز و دیروز نیســت؛ ما در 
بازی های آسیایی گذشته توانستیم عنوان قهرمانی 
را به دســت بیاوریم. این باور در تیم ما شکل گرفته 
بود که می توانیم به موفقیت های بیشــتری دست 
پیدا کنیم. در دوماه دو مقام فوق العاده آوردیم؛ اولی 
قهرمانی آســیا و دومی هم قهرمانی جهان بود که 

برای اسنوکر ایران عالی است.
تصور می کردی قهرمان جهان شوید؟

هرگز فکر نمی کردم قهرمان جهان شویم چون 
کار خیلی ســختی بود اما تلاشــمان را کردیم و 
قهرمانی را به دست آوردیم که جای خوشحالی دارد. 
ما در این مســابقات تیم هایی را شکست دادیم که 
کسی فکرش را نمی کرد. به عنوان مثال تیم تایلند به 
هیچ تیمی اجازه مانور نمی داد اما ما توانستیم آنها را 
شکست دهیم. واقعیت این است که ما سال ها است 
برای رسیدن به این موفقیت تلاش می کنیم و مزد 

زحمات زیاد خود را گرفتیم. خوشحالم و امیدوارم 
افراد دیگر نیز با دیدن عملکــرد ما قدر این تلاش 

وهمت را بدانند.
  آیا اتفاق جدیدی در بیلیارد ایران به وجود 
آمده است که توانستید این موفقیت را کسب 

کنید؟
قطعا بیلیارد در ایران رشد کرده اما تأکید می کنم 
این موفقیت، کار امروز و دیروز نیســت. این را هم 
بدانید که ما در مسابقات جهانی شگفتی ساز نشدیم، 
قبلا قهرمانی آسیا را داشتیم و می خواستیم در دنیا 

هم خودنمایی کنیم.
  قبل از مسابقات جهانی، همه از حسین 
وفایی به عنوان مرد شماره یک اسنوکر ایران 
یاد می کردند اما ناگهان تو و امیر سرخوش 

این معادلات را برهم زدید!
حسین وفایی در رشــته بیلیارد زحمت زیادی 
کشیده اســت. باید بگویم که من و امیر سرخوش 
قبل از حسین وفایی افتخار کســب کردیم اما به 
دلیل عدم اطلاع رسانی توسط رسانه ها و کم توجهی 
به این رشته اصلا کسی ما را نمی شناسد، چه برسد 
به این که بدانند من به عنوان اولین نفر برای بیلیارد 
ایران در جهان مقام کســب کرده ام. افتخاراتی که 

در سال ۲008 و ۲009 به دست آمد.
  بعد از این قهرمانی چه انتظاراتی داری؟

دقیقا 3 سال پیش بود که ما تا یک قدمی قهرمانی 
جهان رفتیم اما نتوانســتیم قهرمان شــویم. 3 بر 
صفر پیش بودیم  اما فرمت بازیهــا را از 3 از 5 به 5 
از 9 تغییر دادند که ما با این نوع بازی آشنا نبودیم و 
باختیم. اگر اوضاع بر وفق مراد بود، قهرمانی اخیر ما 
دومین قهرمانی در جهان لقب می گرفت. ما نیاز به 
جایی برای تمرین داریم، نیاز به میز با کیفیت داریم. 
متاسفانه امکانات خوبی  در اختیارمان نیست که اگر 
این مشکلات رفع شود، می توانیم قهرمانی در دنیا 
را تکرار کنیم. باید توجه و نگاه بیشــتری به ورزش 
بیلیارد شود. تاکنون آنطور که باید به ما توجه نشده 
و متاسفانه می دانم در بازگشت به ایران هم اتفاقی 
صورت نمی گیرد. جالب است بدانید هندی ها برای 
قهرمانی آسیا 15 تا ۲0 هزار دلار پاداش می گیرند 

اما در ایران هرگز از این خبرها نیست.
  فکر می کنی در المپیک 2020، رشــته 

بیلیارد بتواند به این مسابقات راه پیدا کند؟
امیدوارم این گونه باشد اما از چند جا شنیده ام که 
بیلیارد در المپیک ۲0۲0 حضور نخواهد داشت. اگر 
باشیم، قطعا برای ایران مدال های خوش رنگی به 

دست می آوریم.

امیر سرخوش نیز از بی توجهی به بیلیارد گلایه 
دارد. او می گوید وزیر ورزش حتی یک تشکر خشک 
و خالی هم بعد از قهرمانی جهان انجام نداده و این 

مسأله باعث ناراحتی بیلیارد بازان می شود.
  بعــد از قهرمانی جهــان واکنش ها به 

عملکرد شما چگونه بوده است؟
واکنش های جالبی را نظاره کردیم؛ اکثرا تیم ملی 
ایران را باور نداشــتند؛ زمانی که ما بازی های شش 
توپ را هم از دست دادیم، هیچ کس فکر نمی کرد 
بتوانیم در بخش تیمی این قدر موفق باشیم. وقتی 
توانستیم به موفقیت برسیم، همه تیم ها متعجب 
شدند و با حیرت به ما نگاه می کردند. خیلی ها این 
موفقیت را تبریک گفتند که جا دارد از آنها تشکر 
کنم. از رسانه ها هم تشکر می کنم که قهرمانی مان 

در دنیا را به خوبی بازتاب دادند. 
  در موفقیت کســب شــده فدراسیون 

بیلیارد چقدر نقش داشت؟
فدراسیون حمایت خوبی از ما انجام داد و باعث 
شد که برای کسب این قهرمانی ما تنها نباشیم و از 
کمک های آنها استفاده کنیم. به هر ترتیب مسئولان 
فدراسیون زحمت کشیدند که ما توانستیم به این جا 

برسیم.
  در صحبت هایت به بازی های شش توپ 
اشاره کردی . چرا بیلیاردبازان ایران در این 

بخش هیچ گاه موفق نیستند؟
نباید اینطور به ماجرا نگاه کنیم. بیلیارد ایران رشد 
خوبی داشته است اما مشکلی که ما داریم، این است 
که در بازی های یک نفــره از اعتمادبه نفس کافی 
برخوردار نیســتیم و نمی توانیم به اندازه بازی های 
تیمی منسجم باشیم. در همین مسابقات مصر هم با 
این مشکل روبه رو بودیم. ایران 3 تیم را به این بازی ها 
اعزام کرده بود و از این3 تیم هیچ فردی نتوانست در 
بازی های انفرادی یا شش توپ موفقیت چشمگیری 
کســب کند. اکثر بازیکنان تیم ملی در مرحله یک 
هشتم نهایی حذف شــدند و نتوانستیم حریفان 
رودررو یا تک نفره را شکست بدهیم اما بحث امکانات 
مهم تلقی می شــود زیرا اکثر بازیکنــان ما تجربه 
دیدار های رودررو با بازیکنان بزرگ دنیا را ندارند و اگر 
می توانستیم اردوهایی داشته باشیم که با بزرگان دنیا 
به رقابت بپردازیم، قطعا اسنوکر ما در بخش شش 

توپ یا تک نفره نیز پیشرفت زیادی می کرد.
  بعد از این قهرمانی تجلیل خاصی از سوی 

مسئولان از شما شد؟
متاسفانه واکنشــی که از سوی مسئول خاصی 
دریافت نکردیم. حتما نمی دانند یا برایشــان مهم 

نیســت. ما چیز خاصی را دراین باره نشــنیده ایم. 
فدراســیون به ما کمک کرد اما از جای دیگری به 
ما توجه نشــد و حتی یک تبریک ضمنی هم به ما 
نگفتند. این درحالی است که تیم های فوق العاده ای 
در مسابقات حضور داشتند و هرگز فکر نمی کردم 
بتوانیم قهرمان جهان شویم. در جریان باشید هر 
کشوری در این مســابقات چند تیم به مسابقات 
فرســتاده بودیم و ما در قرعه کشی شانس زیادی 

نداشتیم اما با کنار زدن همه رقبا جام گرفتیم.
  انگار از مسئولان ورزش کشور گایه های 

زیادی داری. درست است؟ 
به هر حال ناراحت می شــویم. ما 3 ســال پیش 
در مســابقات جهانی نایب قهرمان شدیم،  دو سال 
پشت ســر هم قهرمان آســیا بودیم و درحالی که 
خیلی ها ولز یا چین و هند را شانس اول می دانستند 
در مسابقات اخیر به عنوان قهرمانی جهان رسیدیم. 
جالب اســت با این همه افتخار فدراسیون بیلیارد 
به دلیل کمبود بودجه حتی نمی تواند برای ما شرایط 
تمرینی خوبی به وجود بیاورد یا مربی خاصی بالای 
سر ما بگذارد. شخصا فقط به صورت اختصاصی و 
بدون مربی تمرین کردم. سهیل واحدی هم شرایط 
همســانی دارد. بد نبود در چنین شــرایطی وزیر 
ورزش توجه ویژه ای به ما داشته باشد اما متاسفانه 

هیچ اقدامی صورت نگرفت. 
  برنامه ات برای آینده چیست؟

امیدوارم بتوانیم با تمرین و پشتکار باز هم قهرمان 
جهان شویم. مســابقات انفرادی جهان را در پیش 
خواهیم داشت که برای آن آماده خواهیم شد؛ زیرا 
نفر اول می تواند به تور اروپا برود و در آن جا مسابقه 
دهد. این مسابقات برای حرفه ای های دنیا است که 
ما در آن جا نیز می توانیم افتخار آفرینی کنیم. البته 

نیاز به تجربه فراوان داریم.
  فکر می کنی در آینده بتوانید در شــش 

توپ نیز به موفقیت برسید؟
نمی شــود قولی دراین بــاره داد اما نیــاز داریم 
مسابقات مختلفی را پشت سر بگذاریم. در بیلیارد 
تک نفره فقط خودت هستی که باید بازی را جمع 
کنی و جای اشتباه نداری. با یک اشتباه امکان دارد 
که حریف مقابل به اصطلاح میز بازی را جمع کند 
و شما را شکســت دهد اما بازی دو نفره یا تیمی به 
گونه ای است که بازیکنان مکمل یکدیگر هستند و 
زمان برای جبران وجود دارد. پس ما باید به حدی 
از آمادگی برسیم و مســابقات زیادی را پشت سر 
بگذاریم تــا بازی های تک نفــره را نیز با موفقیت 

پشت سر بگذاریم.

امیدوارم بیلیارد در المپیک 2020 حضور داشته باشد

واحدی:   این موفقیت یک شبه به دست نیامد
قهرمانی جهان را تکرار می کنیم

سرخوش:   بی توجهی وزیر ورزش عجیب است

اعام نام 50 مربی برتر جهان در غیاب زیزو

سیمئونه روی ابرها قدم می زند
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